
امــروزه با پدیــده تلــخ و ناگــوار کوه و 
کوهســتان خواری مواجه هســتیم. در 
گذشته جنگل زدایی مشــهود بود و بشر 
برای افزایش مزارع و توســعه چراگاه ها، 
جنگل ها را از بین برد و امروز همین اتفاق 
گریبــان کوه ها و کوهســتان ها را گرفته 
اســت. برخی برای بهره برداری صنعتی و 
اقتصادی از سنگ کوه ها استفاده می کنند 
که کاملا منجر به از بین رفتن بدنه طبیعی 
کوه می شود و اثرات ماندگار و ناگواری در 
پی دارد.کوه خواری، اکوسیستم و زیستگاه 
جانوران را از بین می برد و آسیب جدی به 
زندگی حیات وحش وارد می کند. بسیاری 
از گیاهان با توجه بــه توپوگرافی منطقه، 
زاویه تابش آفتاب، وزش باد و تجمع ابر و 
بارش ها رویش دارند و با تغییر شکل کوه و 
بهره برداری از ســنگ ها، رویشگاه گیاه از 
بین می رود و از دســت رفتن گیاه قطعا از 
دســت رفتن جانور را به دنبال دارد.تغییر 
اقلیم، حاصل اثرات طبیعی و کوه خواری، 
اثری کاملا انسانی است. اثرات منفی ورود 
انسان به کوهستان تنها کوه خواری نیست؛ 
بلکه توســعه جاده ها و حتی سدسازی ها 
یک آســیب جدی در مناطق کوهستانی 
قلمداد می شــود.چیزی که امروز در اکثر 
کشورهای دنیا شــاهد هستیم، این است 
که قبل از اجرای هر پــروژه ای، ارزیابی از 
جمعیت و نیازهای آن ها صورت می گیرد 
و راهکار تدوین می کنند؛ اما بسیار اتفاق 
افتاده که متصرفان اراضی ملی با هر شیوه  و 
روشی توانسته اند برای زمین های ملی سند 
مالکیت بگیرند و از آنجا که اثبات مالکیت 

زمینی برای منابع طبیعی در دستگاه های 
قضائی زمان بر است، متخلفان از این فاصله 
سوءاستفاده و ساخت وســاز خود را آغاز 
می کننــد .»کوه خواری درکلاردشــت«، 
»ســاخت ویلای لاکچری روی کوه های 
کلاردشــت« و »ویــلای آسانســوردار 
کلاردشت« تیترهای پر سر و صدایی بودند 
که در هفته های گذشته فضای مجازی را پر 
کردند و همراه با عکسی از سر درِ یک ویلای 
آسانســوردار در دل کوه های کلاردشت 

دست به دست می شدند. ســاخت و ساز 
ویلا و خانه هــای لاکچــری در ارتفاعات 
مختلف کشور موضوع جدیدی نیست؛ از 
کلاردشــت گرفته تا حیران و ...، اما آنچه 
این ویلا را با سایرین متمایز کرده، ساخت 
آسانسور در دل کوه و ارتفاعات کلاردشت 
بود که روی دیگر این اتفاق است و بی شک 
زنگ خطر جدیدی برای محیط زیســت 
کشور محسوب می شود. شمارش  ویلاها  
از دست خارج شده است  به گزارش ایسنا، 

در  کلاردشــت تعداد ویلاها آ ن قدر زیاد 
شده که شمارش آن از دست خارج است. 
اما آن چیزی که این روزها در کلاردشت، 
توجه ها را بــه خود جلب کرده، ســاخت 
آسانسور و راه پله برای ویلایی در دل کوه 
است! به ورودی ویلای جنجالی کلاردشت 
که می رسیم، اولین چیزی که جلب توجه 
می کند، سر در آسانسور است که روی آن 
نوشته شده: »ملک شخصی!« در سینه کش 
کوه چند طبقه آسانســور روی یک سازه 

فلزی، یک بالابر ریلی مصالح ساختمانی 
و یــک راه پله بلند دیده می شــود. رئیس 
اداره منابع طبیعی کلاردشــت، پیش از 
توضیح درباره چگونگی ساخت آسانسور 
و راه پله، سند زمین را به ما نشان می دهد. 
کل زمین یازده هزار و ۶۲۲ متر اســت و 
مالکیت شخصی دارد که صاحب ویلا برای 
۹۱۵۵ متر از آن ســند قانونی دارد و جزو 
استثناها محسوب می شود. فلاح توضیح 
می دهد: در ساخت این ویلا دو تخلف مهم 
رخ داده است؛ نخست این که ۲۶۴۷ متر از 
این زمین متعلق به منابع طبیعی است که 
رفع تصرف و از زمین ویلا جدا شده است. 
ساخت آسانســور و راه پله  از کنار جاده تا 
بالای کوه به طول ۹۲۲ متر، دومین تخلف 
اســت؛ چون این کار در زمین های منابع 
طبیعی انجام شده و صاحب ویلا توانسته 
برای این قسمت از اراضی ملی از اداره ثبت 
سند شخصی بگیرد؛ بنابراین با توجه به این 
موضوع هنگام ساخت راه این ویلا، منابع 
طبیعی نتوانست جلوی آن را بگیرد؛ زیرا 
ابتدا باید در دادگاه ثابــت می کرد که این 
بخــش از زمین، اراضی ملــی و متعلق به 
منابع طبیعی است.با وجود این که ویلای 
کلاردشت در دل کوه ساخته شده است، 
اما سرپرســت مدیریت جهادکشــاورزی 
کلاردشت، می گوید: شهرداری شهرستان 
برای ســاخت این ویلا مجوز صادر کرده 
اســت؛ زیرا براســاس تبصره ۵ ماده یک 
قانون حفظ کاربری اراضی زراعی و باغی 
چنان چه زمینــی با کاربری کشــاورزی 
در محدوده شــهری باشــد، صدور مجوز 
 تغییر کاربری برای آن به عهده شهرداری 

است.

 معاون غذا و دارو 
دانشگاه علوم پزشکی کرمانشاه بیان کرد: 

ضرورت ساماندهی شرکت های 
آرایشی و بهداشتی

معاون غذا و داروی دانشــگاه علوم پزشــکی 
کرمانشاه، بر ساماندهی شرکت های توزیع لوازم 
آرایشی وبهداشتی تأکید کرد وگفت: نیاز است 
در کارگروه مبارزه با قاچاق کالا های سلامت 

محور، به این موضوع پرداخته شود.
دکتر قبــاد محمدی اظهار داشــت: ضرورت 
ساماندهی شــرکت های آرایشی و بهداشتی 
ضروری است. باید در خصوص منشا تهیه مواد 
آرایشی و بهداشتی، نیز نحوه نگه داری آن ها در 
انبار های شرکت های پخش نظارت لازم صورت 
گیرد تا از بروز مخاطرات احتمالی جلوگیری 

به عمل آید.
 وی افزود: یکی دیگر از مشــکلات این حوزه، 
فعالیت شــرکت های توزیع لوازم آرایشــی و 
بهداشــتی و برخی دیگر از کالا های سلامت 
محور به صورت هرمی اســت که بســیاری 
از کالا های عرضه شــده توســط این گروه ها 
قاچاق یا غیرمجاز اســت که لازم است در این 
خصوص راهکار های مناســبی درنظر گرفته 
شود.معاون غذا و داروی دانشگاه علوم پزشکی 
در ادامه گفت: باتوجه به اختصاص ارز دولتی 
به برخی از دارو های وارداتی و اختلاف قیمتی 
که از این بابت به وجود آمده اســت، اقدام به 
قاچاق معکوس دارو یعنی خروج دارو از کشور 
بیشتر دیده می شود و برخی از دارو های خاص 
متاسفانه از شبکه رسمی توزیع خارج شده و 
به کشور مجاور قاچاق می شود.دکترمحمدی 
خاطرنشان کرد:اخیراً مدیریت نظارت بر دارو و 
مواد تحت کنترل این معاونت با تمرکز بیشتری 
به بحث قاچاق معکــوس دارو می پردازد که 
این مورد هم جای بحــث، تعامل و همکاری 

بیشتری دارد.

مدیرعامل ستاد معاینه فنی خودروها 
خبر داد:

 آغاز معاینه فنی 
سرویس مدارس از ۱۵ شهریور

مهر: مدیرعامل ســتاد مرکزی معاینه فنی 
خودروهــای تهران، با اشــاره بــه آغاز طرح 
استقبال از مهر، از ۱۵ شــهریور تا ۱۵ مهرماه 
اظهار کرد: در چند مرکز معاینه فنی، خطوطی 
را به ســرویس مدارس اختصاص می دهیم تا 
رانندگان سرویس مدارس، اتلاف وقت کمتری 

برای معاینه فنی داشته باشند.
سیدنواب حسینی منش ادامه داد: پیشنهادی 
نیز مطــرح کرده ایم کــه هنــوز در کارگروه 
مربوطه مورد بررســی و تصویب قرار نگرفته 
که بر اساس این پیشــنهاد، الزامات بیشتری 
 برای معاینه فنی سرویس مدارس پیش بینی 

شده است.
مدیرعامل ستاد مرکزی معاینه فنی خودروهای 
تهران، در توضیح بیشتر این بسته پیشنهادی 
تصریح کرد: کنترل مازاد خودروهایی که برای 
سرویس مدارس اســتفاده می شوند از لحاظ 
فنی و ایمنی، از سوی ما پیشنهاد شده که هنوز 

در خصوص آن تصمیم گیری نشده است.

رئیس سازمان غذا و دارو تشریح  کرد:

ماجرای واردات لوازم آرایشی 
با پول دارو

ایسنا:رئیس سازمان غذا و دارو، درباره برخی 
اظهارات مبنی بــر واردات لوازم آرایشــی و 
بهداشتی با ارزِ دارو، توضیح داد.دکتر محمدرضا 
شانه ســاز، درباره وضعیت واردات مواد اولیه 
دارویی، گفت: در حــوزه نقل وانتقالات مالی، 
برای واردات مواد اولیه هیچ گشایشی حاصل 
نشده است. البته توانمندی و تجربه سیستم 

مالی و دارویی ما افزایش یافته است.
 به هر صــورت و با لطف خــدا، درحال حاضر 
داروی مردم به خوبی تامین می شود و تعداد 
اقلام کمبود دارویی، روز به روز در حال کاهش 
است.وی درباره برخی اظهارات مبنی بر واردات 
لوازم آرایشی - بهداشتی با استفاده از ارز دارو، 
گفت: به هر حال در بحث تغییــرات نرخ ارز 
و چند قیمتی شــدن ارز، کسانی نیز هستند 
که سوءاستفاده می کنند. برنامه ریزی ما این 
است که با ارتباط بهتر سامانه ها میان وزارت 
صمت، بانک مرکزی و وزارت بهداشت از بروز 

سوءاستفاده ها جلوگیری کنیم. 
شانه ساز، با اشاره به اظهاراتی مبنی بر این که 
بخش اعظم ارز دارو دچار سوءاســتفاده شده 
اســت، گفت: اگر بخش اعظــم ارز دارو مورد 
سوءاستفاده قرار گرفته بود که درحال حاضر 
با کمبــود دارویی شــدیدی مواجــه بودیم.
وی تصریح کرد:  بخش اعظــم ارز دارو نبوده 
است، اما سوءاســتفاده هایی انجام شده است 
که در این زمینه با کمــک گمرک جمهوری 
اسلامی و دستگاه های امنیتی و ناظر، متخلفان 
را شناســایی کرده و با آن هــا برخورد جدی 
خواهد شد. امیدواریم برخوردها در این حوزه، 
برخوردهای بازدارنده باشد تا چنین تخلفاتی 

تکرار نشود.
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 کودک بیمار 
 محک اخلاق پزشکی

عظیم مهرور/ رئیس بیمارستان فوق تخصصی 
کودکان مبتلا به سرطان »محک«

بارها درباره اخلاق پزشکی شنیده  و خوانده ایم و 
درخصوص تعهدهای پزشکی گفت وگو کرده ایم؛ 
آنچه در نخستین روز از فعالیت خود به آن متعهد 
می شویم و سوگند یاد می کنیم تا بر آن پایبند 
بمانیم. در این میان، آن گاه که صحبت از کودک 
بیمار می شود، این موضوع حساسیت بیشتری 
می یابد؛ زیرا  کودک، فردی اســت که آینده را 
می سازد و پزشک در آینده کودک بیمار، نقش 
دارد. کودک بیمار یک فرد نیســت؛ خانواده ای 
اســت که مفهوم آینده را همراه خود دارد. به 
دیگر سخن، بالندگی اخلاق پزشکی در حوزه 
کار با کودک بیمار بســیار اهمیت دارد؛ حال 
اگر درمان، فرآیندی ســخت و طولانی باشد، 
هر روزِ آن برای پزشک معالج تجربه ای فراتر از 
تخصص را رقم می زند. تجربه ای که نخستین 
قدم و ســاده ترین آن تلاش برای همدردی و 
عضو خانواده شدن اســت.  به عنوان عضوی از 
جامعه درمان کودکان مبتلا به سرطان، گاهی 
با اعتراض هایی از سوی خانواده بیماران روبه رو 
می شویم که بی شک با توجه به شرایط سخت 
روحی ایشان کاملًا قابل درک است؛ اعتراضی 
که در بیشتر مواقع به تفاوت در ارائه درمان به 
بیماران است. اما با اطمینان می گویم که برای 
پزشک تفاوت ها معنایی ندارد؛ او تخصص خود را 
به عادلانه ترین روش ممکن به کودکان مبتلا به 
سرطان ارائه می کند و در تلاش است تا روزهای 
ســخت درمان برای قهرمان کوچک مبارزه با 
بیماری و خانواده های ایشان، به سلامتی برسد. 
پزشک باید در مواقعی دست به تصمیم گیری ها 
و اولویت بندی هایی با توجه به شــرایط بالینی 
بیمار بزند که ممکن اســت در آن لحظه برای 
خانواده بیماران، پذیرش آن ســخت باشد اما 
اخلاق پزشکی در تخصص مداری آن را ایجاب 
می کند. در بیمارستان فوق تخصصی سرطان 
کودکان »محــک«، برای ارائه شایســته ترین 
خدمات، در مســیر درمان با دیگر تخصص ها 
نظیر روان شناسی و مددکاری اجتماعی همراه و 
هم قدم شدیم تا کودک و خانواده اش با دریافت 
خدمات چندتخصصی از بالاترین استانداردهای 
درمانی برخوردار شوند و به تمام نیازهای روحی 
و روانی اش پاســخ داده شــود. رفتار، اخلاق، 
مهربانی و نگاه فارغ از تفاوت ها به بیمار می تواند 
به مانند دانش و تخصص برای بهبود بیمار و امید 
بخشیدن به خانواده وی مؤثر باشد.روز پزشک 
بهانه ای اســت برای مرور دوبــاره ویژگی های 
خاص این حرفه و نگاهی مجدد به تعابیری که 
در دنیای متفاوت آن وجود دارد؛ مانند کودک 
بیمار.  این ظرافت ها را نسل من از پزشکانی نظیر 
دکتر »پروانه وثوق« بنیان گذار خون و آنکولوژی 
کودکان در ایران و رئیــس فقید هیئت امنای 
محک فراگرفته ایم و وظیفه خود می دانیم آن ها 

را به پزشکان جوان منتقل کنیم.

یادداشت 

 طبق توافق آموزش وپرورش 
با سازمان برنامه  و بودجه صورت گرفت 

تخصیص اعتبار رتبه بندی 
فرهنگیان از اول مهرماه

مهــر: در دیــدار سرپرســت وزارت 
آموزش وپرورش با رئیس ســازمان برنامه  و 
بودجه، دو طرف بر پرداخت مجموعه حقوق، 
حق التدریس و حق الزحمــه نیروهای خرید 
خدمات به صورت ماهانــه و تخصیص دوهزا 
میلیارد تومان اعتبــار رتبه بندی فرهنگیان 
از اول مهرمــاه توافــق کردند.طرفین توافق 
کردند، بند »ک« از تبصره ۱۲ قانون بودجه 
اجرایی شود و بر اساس آن مجموعه حقوق، 
حق التدریس و حق الزحمــه نیروهای خرید 
خدمات به صورت ماهانه از اول مهر پرداخت 
شــود. همچنین صــدور مجوز اســتخدام 
۱۲هزار نفر نیرو در قالب مــاده ۲۸برای کل 
کشــور صورت گیرد و دوهزار نفر نیرو به طور 
اختصاصی در اســتان سیستان وبلوچستان 
استخدام شــوند و تخصیص دو هزار میلیارد 
تومان از اول مهرماه بــرای اجرای رتبه  بندی 
معلمان و اختصاص دو هــزار و۵۰۰میلیارد 
تومان اعتبار به نوسازی و بهسازی مدارس و 
تخصیص صددرصد اعتبارات نوسازی مورد 
تاکید قرار گرفت. نوبخت، قول مساعد برای 
پرداخت حق التدریس شاغلان ۹۷، اضافه کار 
کارکنان اداری، مدارس خارج از کشور، مناطق 
کمتر برخوردار و طرح جامع پوشش تحصیلی 

مناطق محروم داد.

آموزش 

»افدرین« وارد ایران نشده استنمره 15 آقای رئیس به شورای 2ساله
ایسنا :رئیس شورای شهر تهران در آستانه سومین سال فعالیت شورای شهر پنجم، به عملکرد مدیریت شهری نمره ۱۵ داد و گفت: در 
توسعه حمل ونقل عمومی، نوسازی بافت های فرسوده و مقابله با آسیب های اجتماعی، نتوانسته ایم مطالبات به حق مردم را پاسخ کافی 
بدهیم. محسن هاشمی  گفت: اگر عملکرد شورای شهر را بخواهیم در چارچوب اختیارات و وظایف قانونی اش بررسی کنیم، باید گفت که 
قابل دفاع یا قابل قبول است؛ اما اگر بخواهیم درمورد عملکرد مجموعه مدیریت شهری قضاوت کنیم، نمی توانیم به بخشی از انتقاداتی که 
به عملکرد مدیریت شهری که شورای شهر بخشی از آن است، پاسخ قانع کننده بدهیم. وی افزود: شاید بتوان گفت در حوزه شهرسازی، 
حفظ محیط زیست و شفاف سازی، عملکرد مدیریت شهری شــورا کارنامه مثبتی دارد؛ اما در برخی حوزه ها نظیر توسعه حمل ونقل 

عمومی، نوسازی بافت فرسوده و مقابله با آسیب های اجتماعی نتوانسته ایم مطالبات به حق مردم را پاسخ کافی بدهیم.

باشگاه خبرنگاران جوان: سخنگوی ستاد مبارزه با مواد مخدر، درباره ورود ماده مخدر جدید »افدرین« به کشور اظهار کرد:  طی ۱۰ سال مبارزه 
توانستیم مصرف شیشه را در بین مصرف کنندگان کاهش دهیم؛ مصرف ماده مخدر شیشه که برای معتادان در ردیف اول بود، امروز در ردیف سوم و 
چهارم قرار دارد.سعید منتظرالمهدی، با بیان این که قیمت شیشه به ۷۰ میلیون تومان رسید، بیان کرد: این افزایش قیمت، اتفاق خوبی است و باعث 
کاهش مصرف در بین مصرف کنندگان شیشه شده است. او گفت: این روز ها خبر ها حاکی از آن است که ماده شیشه ای دیگری از گیاه افدرین در 
افغانستان در حال تولید است که قیمت بسیار کم و ناخالصی زیاد دارد و همین امرعوارض زیادی را برای  مصرف کنندگان به دنبال خواهد داشت؛ 
اما هنوز این ماده وارد کشور نشده است. منتظرالمهدی خاطرنشان کرد: در تلاش هستیم این ماده را شناسایی و اقدامات لازم را برای مقابله با این 

ماده مخدر جدید انجام دهیم.

عکس خبر 

 جشنواره مغ و مشتا  و مشتاداری، مغ بری،کنگ جوشی،شیره گیری،سوندبافی،صنایع دستی و موسیقی 
محلی در »میناب« برگزار شد.  

اصغر بشارتی / خبرگزاری مهر

 جنگل های »ارسباران« در ســه نقطه دور از هم در نزدیکی شهرستان خداآفرین دچار آتش سوزی شده است و 
نیروهای منابع طبیعی و مردم محلی با هماهنگی مدیریت بحران استان برای مهار و خاموشی آتش تلاش  می کنند. 
الهام جوادزاده/ خبرگزاری ایرنا

آتش سوزی در جنگل های ارسبارانبرگزاری جشنواره آیینی »مغ و مشتا« در میناب
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بهزیستیشهری
رئیس سازمان زندان ها:

تعداد زندانی های مهریه به کمتر از هزار نفر رسید
رئیس سازمان بهزیستی کشور اعلام کرد:

راه اندازی سامانه »دیده بان« برای حل مشکلات مددجوها
مهر رئیس ســازمان زندان هــا، درخصوص آخرین 
وضعیت تعــداد زندانی های مهریه در کشــور گفت: 
پیش تر و تا اوایل امسال، بیش از دو هزار و ۵۰۰ زندانی 
مهریه در کشور داشتیم. اصغر جهانگیر  افزود: با توجه 
به بخش نامه ای که در این رابطه صادر و دستور بازنگری 
برخی پرونده ها اعلام شد، تغییر قابل توجهی در آمارها 
ملاحظه شد.رئیس سازمان زندان ها اعلام کرد: با توجه 
به تلاش های صورت گرفته در راستای بخش نامه اخیر 
قوه قضائیه،  آمار مربوط به زندانیان مهریه خوب است. 
وی افزود: طبق آخرین آماری که ســازمان زندان ها 
دارد، تقریبا تعداد این دســته از زندانیــان زیر هزار 

نفر است و این افراد کســانی  هستند که از پرداخت، 
استنکاف کردند و کســی اگر اســتنکاف کند باید 

زندانی شود.
لازم به ذکر اســت، کاهش جمعیت کیفری یکی از 
سیاست های دستگاه قضاست که در رابطه با زندانیان 
مهریه شــاهد تغییر کلی در ایــن جمعیت کیفری 
هســتیم؛ به طوری که  بهمن ماه سال گذشته تعداد 
زندانیان مهریه چهارهزار و ۵۰۰نفر بود که در اوایل 
امسال، به دو هزار و ۸۵۲ نفر رسید؛ اما خوشبختانه با 
 تدابیری که اخذ شد اکنون این جمعیت بسیار کاهش 

یافته است.  

ایرنــا: رئیــس ســازمان بهزیســتی، از راه اندازی 
»ســامانه دیده بان« برای رفع مشــکلات مددجویان 
ســازمان خبر داد. وحید قبادی دانا گفت: بیش از یک 
میلیون و ۴۰۰ هزار فرد دارای معلولیت تحت پوشش 
سازمان بهزیســتی هســتند و تعدادی از افراد دارای 
معلولیت در مراکز  شبانه روزی و روزانه سازمان نگه داری 
می شــوند. وی گفت: خدماتی که از سوی سازمان به 
جامعه هدف ارائه می شود تخصصی است؛ به همین دلیل 
افراد متخصصی در زمینه های مشاوره، روان پزشکی و ... 
با ما همکاری می کنند.رئیس سازمان بهزیستی تاکید 
کرد: بیش از ۴۴ هزار مرکز زیر نظر سازمان بهزیستی به 

جامعه هدف خدمات ارائه می کنند و به دلیل گستردگی 
مراکز، امکان اطــلاع از جزئیــات فعالیت های مراکز 
وجود ندارد؛ بنابراین از مردم درخواست می کنیم برای 
نظارت بیشــتر با ما همکاری کننــد. وی از راه اندازی 
سامانه دیده بان خبر داد و گفت: این سامانه در راستای 
نظارت بهزیستی در مراکز و ارائه خدمات به جامعه، ماه 
آینده راه اندازی می شود.قبادی دانا، اظهار داشت: این 
سامانه مانند مراکز ۱۳۷ شهرداری فعالیت خواهد کرد؛ 
طوری که هم وطنان می توانند در صورت مشاهده مشکل 
و کوتاهی در مراکز، آن را گزارش کرده و کارشناســان 

جهت رفع آن اقدام می کنند.

 ساخت ویلای آسانسوردار 
در ارتفاعات کلاردشت خبرساز شد

کوه خواری   با آسانسور! 

 

سال هاست که به همراه داشــتن گوشی هوشمند 
برای خبرنگارهای پارلمانی مجلس شورای اسلامی 
منع شده اســت. این ممنوعیت ســال گذشته با 
حکم علی لاریجانی، برداشته شــد؛ اما با مخالفت 
جمعی از نماینده هــا، دراندازه همــان ابلاغ باقی 
ماند. مطالبه گــری خبرنگارهــای پارلمانی برای 
دسترسی به گوشی اندروید و تسریع ارسال اخبار 
از خانه ملت ادامه داشت، تا این که بالاخره باردیگر 
رئیس مجلس شورای اسلامی طی دستوری صریح، 

خواستار اجرای هرچه سریع ترآن شد. اگرچه این 
آزادی هنوز به مزاج بسیاری از نماینده ها تلخ است، 
اما بنا به گفته عضو هیئت رئیسه مجلس، عالی ترین 
مقام قوه مقننه نســبت به همراه داشــتن گوشی 
اندروید برای خبرنگارهــا درصحن مجلس تاکید 
کرده و مخالفت ها معنایی ندارد. وی در گفت وگوی 
اختصاصی با ما ضمن بیان این که این دستور قطعا 
انجام می شود و مشــکلی هم ندارد، افزود: موبایل 
صرفا یک وســیله ارتباط تلفنی نیست وبه عنوان 
یک وســیله کاربردی در ارتباطات و محاســبات 
مختلف، مورد نیاز خبرنگارهاست و حذف آن صحیح 
نیست. رنجبرزاده تاکید کرد: دورنگه داشتن تلفن 

اندروید از خبرنگارهای مجلــس، ضرورتی ندارد. 
حالا اگر بگوییم تلفن هوشمند از نمایندگان دور نگه 
داشته شود، منطقی تر است؛ زیرا نمایندگان ضمن 
رای گیری و مســائل دیگر، تا جایی که تلفن همراه 
نداشته باشند خیلی برایشان مفید است؛ زیرا بهتر 
می توانند نظربدهند، حضورداشته باشند و درمواقع 
حساس با یک تماس و تلفن، وقت شان صرف برخی 
حواشی نشود. عضو هیئت رئیسه مجلس، درپاسخ 
به این که چرا عده ای از نمایندگان با آزادی گوشی 
همراه برای خبرنگارهای پارلمان مخالف هستند، 
اظهار داشــت: فکر نمی کنم نماینده های مجلس 
مخالف رفع موانع انتشار ســریع اخبارو دسترسی 

مردم به فعالیت های وکلای خود در خانه خودشان 
باشند.رنجبرزاده یادآور شد: اگر اراده قوی پشت این 
موضوع باشــد، زودتر از مهرماه یعنی یکی دوهفته 
آینده این ممنوعیت شکســته خواهد شد.گفتنی 
اســت، پیش از این معاون اجرایی رئیس مجلس 
نیز گفته بود: بنا به توصیه ریاست محترم مجلس، 
معاونــت اجرایی خود را مکلف می داند شــرایط را 
برای خبررسانی تسهیل کند که یکی از این موارد 
رسیدگی به درخواست خبرنگارهای پارلمانی برای 
داشتن گوشــی همراه هوشمند در محیط مجلس 
بود.« وی تصریح کرده است: »این اقدام برای تسریع 
در ارســال و مخابره اخبار مجلس مورد نیاز است و 
مقررشده نهایتا تا مهرماه ســال جاری، رفت وآمد 
 خبرنگاران با گوشی هوشمند در مجلس امکان پذیر 

شود.«

عضو هیئت رئیسه مجلس شورای اسلامی:

دوهفته دیگر استفاده ازتلفن اندروید برای خبرنگارهای پارلمانی آزاد می شود
دریا وفایی/  گروه پارلمانی

daryavafaei2009@gmil.com


